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BRM.0002.6.2023 

Protokół Nr LIV/23 

Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 7 września 2023 r. 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Regionalnego Centrum Biblioteczno-

Multimedialnego w Szydłowcu ul. Kolejowa 9B. 

W sesji uczestniczyło 14 radnych, nieobecna radna Dorota Jakubczyk. 

Udział wzięli: burmistrz Artur Ludew, zastępca burmistrza Aneta Furmańska, skarbnik Iwona 

Czarnota, radca prawny Agata Pater oraz osoby zaproszone.  

 

Ad 1. 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka otworzyła sesję, powitała zebranych 

i przewodniczyła obradom.  

Poinformowała zebranych, że obrady Rady Miejskiej w Szydłowcu są transmitowane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Państwa uczestnictwo w Sesji Rady Miejskiej 

jest w pełni dobrowolne. Uczestnicząc w obradach Rady Miejskiej wyrażacie Państwo zgodę 

na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych w tym wizerunku. Nagrania 

zapisane na nośnikach danych będą archiwizowane zgodnie z obowiązującymi w tym zakresie 

przepisami prawa. Osoba, której dane są przetwarzane posiada prawo dostępu do treści swoich 

danych oraz prawo ich sprostowania, ma prawo wniesienia skargi do organu nadzorczego, tj. 

Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych, w przypadku gdy uzna, że przetwarzanie danych 

narusza obowiązujące przepisy prawa z zakresu ochrony danych osobowych.  

 

Przewodnicząca obrad poprosiła o potwierdzenie obecności radnych w systemie 

elektronicznym – załącznik nr 1 i nr 2 do protokołu.  

 

Ad 2. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Paweł Surdy odczytał porządek obrad:  

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr  LIII z dnia 28 czerwca 2023 roku. 

4. Informacja z prac Burmistrza pomiędzy sesjami. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) wprowadzenia zmian w Uchwale Nr XLVIII/358/22 w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2023 – 2035 z dnia 29 grudnia 2022 roku; 

2) wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2023 

Nr XLVIII/359/22 z dnia 29 grudnia 2022 roku; 

3) wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji Gminy Szydłowiec; 

4) przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Szydłowiec na lata 2024-2030 

oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, 

w tym trybu konsultacji. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Sprawy różne. 

8. Zamknięcie obrad. 
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Naczelnik Wydziału Funduszy Strukturalnych i Strategii Rozwoju Milena Gruszczyńska 

w związku z wnioskiem zgłoszonym przez Komisję Budżetu w dniu 6 września 2023 roku 

w imieniu Burmistrza Szydłowca zgłosiła wniosek o wykreślenie z porządku obrad w punkcie 

5 podpunktu 3.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym wniosek 

o wprowadzenie zmiany do porządku obrad– załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Paweł Surdy odczytał porządek obrad 

z uwzględnieniem przyjętej zmiany: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr  LIII z dnia 28 czerwca 2023 roku. 

4. Informacja z prac Burmistrza pomiędzy sesjami. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) wprowadzenia zmian w Uchwale Nr XLVIII/358/22 w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2023 – 2035 z dnia 29 grudnia 2022 roku; 

2) wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2023 

Nr XLVIII/359/22 z dnia 29 grudnia 2022 roku; 

3) przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Szydłowiec na lata 2024-2030 

oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, 

w tym trybu konsultacji. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Sprawy różne. 

8. Zamknięcie obrad. 

 

Ad 3. 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka poinformowała, że protokół Nr LIII/23 z dnia 

28 czerwca 2023 r. był wyłożony do wglądu i ewentualnych uzupełnień w Biurze Rady 

Miejskiej w obowiązującym terminie. Do dnia sesji nie zgłoszono uwag i wniosków. Wobec 

powyższego zaproponowała przyjęcie protokołu bez odczytania. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie przyjęcie protokołów w systemie 

elektronicznym - załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad 4. 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew przedstawił informację z prac Burmistrza Szydłowca 

pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w Szydłowcu od 28 czerwca do 6 września 2023 roku. 

W okresie od 28 czerwca do 6 września 2023 roku zostało wydanych 28 zarządzeń (w związku 

z brakiem sprzeciwu Rady Miejskiej tytuły zarządzeń nie zostały odczytane) oraz przekazano 

do Rady Miejskiej 4 projekty uchwał. Wydano również siedem decyzji z tytułu umorzenia 

opłaty za gospodarowania odpadami komunalnymi na łączną kwotę 1.334 zł w tym odsetki 

i koszty upomnień oraz jedną decyzję dla osób fizycznych z tytułu umorzenia podatku 

w łącznym zobowiązaniu pieniężnym na kwotę 182 zł. Burmistrz przedstawił również 

informację z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 28 czerwca 2023 roku.  
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Ad 5 ppkt 1. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Uchwale Nr XLVIII/358/22 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szydłowiec na lata 2023 – 2035 z dnia 29 grudnia 2022 roku /w zał. do prot./.  

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały – załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Ad 5 ppkt 2. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2023 Nr XLVIII/359/22 z dnia 

29 grudnia 2022 roku /w zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

 

Radna Grażyna Rycerska odnosząc się do przedstawionego projektu uchwały zadała 

następujące pytania: czy w tym roku zostanie rozpoczęta budowa ulicy Dworskiej? Jeśli tak, to 

od kiedy i na jakiej części? Czy stok przy ulicy Narutowicza zostanie zmodernizowany? Radna 

dodała, że Burmistrz przeznacza 300.000 zł na inicjatywę prywatną i poprosiła, aby Burmistrz 

ustosunkował się do powyższych kwestii.  

 

Radny Maciej Kapturski wyraził zaniepokojenie zmianami w budżecie odnosząc się do 

zagrożonej inwestycji dotyczącej ulicy Staszica i Reymonta. Radny w imieniu własnym, 

mieszkańców osiedla Wschód oraz większości mieszkańców miasta zwrócił się do Burmistrza 

z prośbą o poczynienie wszelkich starań, aby ta inwestycja w tym roku została zrealizowana. 

Stwierdził, że ta inwestycja jest planowana od wielu lat, Komisja Infrastruktury miała wgląd 

na te ulice na posiedzeniach wyjazdowych, a drogi te często uczęszczane przez mieszkańców 

są w bardzo złym stanie. 

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew odnosząc się do wypowiedzi radnego Macieja 

Kapturskiego wyjaśnił, że robimy wszystko, aby ta inwestycja została zrealizowana o czym 

świadczą dzisiejsze zmiany w budżecie. Burmistrz wyraził nadzieję, że na najbliższych sesjach 

zostaną podjęte ostateczne decyzje, które pozwolą zrealizować tę inwestycję i uważa, że 

zostanie ona zrealizowana. Natomiast odnosząc się do wypowiedzi radnej Grażyny Rycerskiej 

Burmistrz oznajmił, że nieprawdą jest że Gmina przeznacza 300.000 zł na inwestycję prywatną, 
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o czym radna doskonale wie, ponieważ było to omawiane na posiedzeniu Komisji. To inwestor 

prywatny przekazuje Gminie 300.000 zł na zrealizowanie inwestycji gminnej. Na posiedzeniu 

Komisji Burmistrz udzielił radnej również wyczerpującej odpowiedzi na temat stoku, w której 

stwierdził, że stok położony jest na gruntach należących do Skarbu Państwa, a majątkiem 

Skarbu Państwa zarządza Starosta Szydłowiecki. Temat ulicy Dworskiej również był poruszany 

na posiedzeniu Komisji i radna otrzymała wyczerpującą odpowiedź, oczywiście Gmina chce 

realizować tę inwestycję, obecnie zostało ogłoszone postępowanie przetargowe, a wszelkie 

informacje znajdują się na stronie Urzędu Miejskiego, o czym radna została poinformowana.  

 

Radna Grażyna Rycerska wyjaśniła, że poruszenie przez radną tematu przekazania przez 

Burmistrza 300.000 zł na inwestycję prywatną nie jest przypadkiem.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew poprosił, aby nie wprowadzała ludzi w błąd, ponieważ 

radna kolejny raz insynuuje i mówi nieprawdę.  

 

Radna Grażyna Rycerska stwierdziła, że jeśli ktoś mówi nieprawdę to z pewnością nie ona. 

Odniosła się również do stwierdzenia, że na posiedzeniu Komisji Burmistrz udzielił radnej 

wyczerpującej informacji na temat obu poruszonych spraw twierdząc, że to nie ona jest 

Burmistrzem, a to Burmistrz powinien jasno i wyraźnie powiedzieć mieszkańcom o co w tym 

wszystkim chodzi. Radna poprosiła, aby Burmistrz wyjaśnił mieszkańcom, dlaczego nie 

zostanie wykonana ulica Dworska? Dlaczego nie zostanie wyremontowany stok, chociaż 

zdaniem radnej do tej pory takie remonty były wykonywane? Dlaczego nie zostanie udrożniony 

kawałek rowu na ulicy Książek Nowy?  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew poinformował, że jest protokół z wczorajszego 

posiedzenia Komisji do którego można sięgnąć, osobą która mówi nieprawdę jest radna 

Grażyna Rycerska. Na posiedzeniu Komisji Burmistrz dokładnie wyjaśnił i nie wie kto za 

poprzednich kadencji i na jakiej podstawie wykonywał te prace i czy były to prace legalne, 

natomiast on podał aktualny stan prawny i dokładnie wyjaśnił tą kwestę. Nieprawdą jest 

również, że ulica Dworska nie będzie wykonana, ponieważ jak już powiedział trwa 

postępowanie przetargowe ulicy Dworskiej w zakresie osiedla Podzamcze już jest przekazany 

plac budowy i za chwilę rozpoczną się prace, a na dalszy odcinek łącznie z kanalizacją 

deszczową w ulicy Kwiatowej i Dworskiej został właśnie ogłoszony przetarg. Wczoraj mówił, 

że jeśli wszystkie procedury przetargowe się powiodą to zadanie będzie realizowane. Dokładny 

harmonogram prac zostanie określony dopiero po rozstrzygnięciu postępowania 

przetargowego. Zdaniem Burmistrza w tym roku powinno się udać wykonać kanalizację 

deszczową na ulicy Kwiatowej i Dworskiej, a w przyszłym roku wiosną rozpocząć prace 

budowlane, jednak nie można tego traktować jako informacji oficjalnych, ponieważ informacja 

zostanie potwierdzona dopiero po rozstrzygnięciu postępowania przetargowego. Odnosząc się 

do prac przy ulicy Narutowicza to radna została poinformowana, że wszelkie prace zostały 

wykonane, rów został oczyszczony, a zarośla zostały wykarczowane, natomiast jeśli faktycznie 

coś zostało niewykonane lub jest to inne miejsce, bo radna nie była w stanie dokładnie wskazać 

miejsca o którym mówi, to Burmistrz polecił pracownikowi, aby w momencie gdy radna się do 

niego zgłosi udali się wspólnie na wizję lokalną. Burmistrz zauważył, że udzielił wszystkich 
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tych informacji na wczorajszym posiedzeniu w związku z czym poprosił o nieprzekazywanie 

nieprawdziwych informacji, ponieważ mogą to potwierdzić radni obecni na posiedzeniu. 

 

Radna Grażyna Rycerska podziękowała Burmistrzowi. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa odnosząc się do wypowiedzi 

poprzedników stwierdził, że ma wrażenie iż są to „harce” przedwyborcze, ponieważ mimo iż 

do wyborów zostało jeszcze ponad pół roku to na sesji poruszane są kwestie, które na 

wczorajszym posiedzeniu zostały dokładnie wyjaśnione przez Burmistrza. Zdaniem radnego 

ma to na celu pokazanie swojej skuteczności. Na posiedzeniu Komisji Burmistrz dokładnie 

wyjaśnił, że to inwestor prywatny przekazuje 300.000 zł do Gminy na realizację inwestycji, 

a nie Gmina inwestorowi prywatnemu. Odnosząc się do wypowiedzi radnego Macieja 

Kapturskiego zauważył, że na posiedzeniu Komisji Burmistrz wyraźnie powiedział, że jeśli 

zajdzie taka potrzeba to sfinansujemy tą drogę z środków własnych nawet w całości, dlatego 

Wiceprzewodniczący zastanawia się czy radny tego nie słyszał, bo wiceprzewodniczącemu ta 

wypowiedź wygląda na chęć wypromowania się na czymś o czym ma się świadomość, że i tak 

zostanie wykonane. 

 

Radny Maciej Kapturski odnosząc się do wypowiedzi wiceprzewodniczącego stwierdził, że 

nie jest to kampania przedwyborcza, ponieważ radny nie startuje w żadnych wyborach, a jak 

do tej pory są wybory parlamentarne. Na wczorajszej Komisji Burmistrz mówił, że inwestycja 

jest zagrożona, ponieważ Gmina nie otrzymała dofinansowania o które wnioskowała, 

oczywiście potwierdził, że będzie szukał środków, aby ta inwestycja dotycząca ulicy Staszica 

i Reymonta została zrealizowana. Radny chciał wystąpić, aby uzyskać potwierdzenie dlatego, 

że na sesji słuchają nas mieszkańcy. Do radnego jako przedstawiciela tego osiedla wybranego 

przez mieszkańców zgłaszają się mieszkańcy z pytaniami, a On jako radny z tego okręgu ma 

prawo do uzyskania potwierdzenia od Burmistrza na forum publicznym, żeby mieszkańcy 

mogli to usłyszeć, że ta inwestycja zostanie wykonana i że Burmistrz poczyni wszelkich starań, 

żeby to zrealizować. Radny zwrócił się do wiceprzewodniczącego Marka Plewy z prośbą o nie 

odbieranie mu tego prawa.  

 

Radny Adam Pietras zauważył, że ulica Staszica i Reymonta to nie jest okręg wyborczy 

radnego Macieja Kapturskiego, radny Kapturski startuje z ulicy Jachowskiego.  

 

Rany Maciej Kapturski stwierdził, że jest radnym osiedla Wschód, ale jest również radnym 

Rady Miejskiej i ma prawo dbać o mieszkańców innych okręgów, Rada Miejska dba 

o wszystkich mieszkańców, a nie tylko o to miejsce z którego się wywodzi jako radny tego 

mandatu. Ponadto radny poprosił o zachowanie zasad wynikających z kultury. 

 

Radny Adam Pietras zauważył, że odniósł się do słów radnego, w których stwierdził, że jest 

radnym z tego okręgu, czyli z ulicy Staszica i Reymonta. 

 

Radny Maciej Kapturski poprosił o czytanie ze zrozumieniem, ponieważ miał na myśli 

ogólnie radnego osiedla Wschód.  
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Radny Arkadiusz Sokołowski zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji. 

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew w celu wyjaśnienia i uspokojenia jeszcze raz powtórzył 

to co powiedział na posiedzeniu Komisji jeśli chodzi o ulice Staszica i Reymonta. Obecnie 

Gmina jest w trakcie pozyskiwania środków i jeśli tych środków nie uda się pozyskać to 

zgodnie z deklaracją Burmistrza z Komisji środki zostaną wygospodarowane z budżetu 

i przedłoży stosowny projekt uchwały, tak aby inwestycja mogła zostać realizowana.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym wniosek 

zgłoszony przez radnego Arkadiusza Sokołowskiego – załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały– załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad 5 ppkt 3. 

Naczelnik Wydziału Funduszy Strukturalnych i Strategii Rozwoju Milena Gruszczyńska 

przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

Strategii Rozwoju Gminy Szydłowiec na lata 2024-2030 oraz określenia szczegółowego trybu 

i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji. Naczelnik 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju 

Gminy Szydłowiec na lata 2024-2030 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 

opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji wraz z uzasadnieniem /w zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk zauważył, że jest to jeden z najważniejszych dokumentów 

w Gminie w związku z czym chciał zapytać o kilka rzeczy przede wszystkim o termin realizacji. 

Poprzednia strategia dotyczyła terminu 2015-2025, a jak zostało wyjaśnione w uzasadnieniu 

związane jest to z dodatkowymi funduszami ze ściany wschodniej. Radny poprosił o udzielenie 

informacji odnosząc się do przedstawionego harmonogramu w punkcie 7 (I kwartał 2024), czy 

to w jakikolwiek sposób skutkuje niemożliwością skorzystania z tego dokumentu w momencie, 

aby skorzystać jako Gmina z jakiegoś funduszu zewnętrznego.  

 

Naczelnik Wydziału Funduszy Strukturalnych i Strategii Rozwoju Milena Gruszczyńska 

odpowiedziała, że nie. 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk odnosząc się do strategii zauważył, że istnieje zapis, że to 

właśnie Wydział Funduszy Strukturalnych i Strategii Rozwoju będzie odpowiadał, w związku 

z czym chciał uzyskać informację co to oznacza? Jaki jest zakres odpowiedzialności względem 

przedstawionego harmonogramu? Radny zapytał czy to Wydział będzie odpowiadał za 
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całkowite opracowanie strategii, czy będzie to podmiot zewnętrzny? Jeżeli będzie to podmiot 

zewnętrzy, to jaki jest szacunkowy koszt wykonania takiej strategii?  

 

Naczelnik Wydziału Funduszy Strukturalnych i Strategii Rozwoju Milena Gruszczyńska 

odpowiedziała, że została wyłoniona firma zewnętrzna w trybie zapytania ofertowego z którą 

została podpisana umowa, jednak przedstawi koszt wykonania dokumentacji w późniejszym 

terminie, ponieważ na sesji nie pamięta dokładnej kwoty. Wszystkie informację są na stronie 

internetowej, zapytanie było bardzo dawno, ponieważ oczekiwaliśmy na uchwalenie ostatnich 

dokumentów strategicznych instytucji nadrzędnych, w związku z czym obecnie przystąpiliśmy 

do opracowania strategii. Naczelnik zauważyła, że mamy nadal obowiązującą strategię. 

Wyjaśniła również, że Wydział Funduszy będzie odpowiedzialnym, ponieważ jest to wydział 

odpowiedzialny za opracowanie wszystkich dokumentów strategicznych oraz ich 

aktualizowanie zgodnie z regulaminem organizacyjnym.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały z uwzględnieniem autopoprawki– załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Ad 6. 

Radna Grażyna Rycerska odczytała interpelacje i złożyła je na piśmie. Ponadto radna wróciła 

do tematu 300.000 zł w celu sprostowania zauważając, że spółka wkupuje teren, a Burmistrz 

wchodzi z budową drogi na tym terenie i przeznacza 300.000 zł, w związku z czym zapytała 

jaki Burmistrz ma w tym interes.  

 

Ad 7. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Paweł Surdy poinformował, że zamierzał zabrać głos 

w celu odniesienia się do kilku kwestii poruszonych przez radną Dorotę Jakubczyk na 

czerwcowej sesji na której to nie był obecny, jednak w związku z nieobecnością na sesji radnej 

zdecydował, że uczyni to podczas jej obecności.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew zauważył, że interpelacje należy złożyć na piśmie oraz 

że nie wie czy to zapytanie odnośnie wykupu gruntów założone jest na piśmie, jednak musi się 

do tego odnieś ponieważ jest to kolejna insynuacja oraz kolejne kłamstwo. Burmistrz określił 

mianem dyletanctwa brak umiejętności u radnej czytania dokumentów przedłożonych przez 

Gminę. W dzisiejszych dokumentach radna ma rozpisany cały harmonogram finansowy 

wspomnianej inwestycji, a to co mówi jest nieprawdą. Burmistrz zauważył, że firma dokonała 

zakupu gruntów od osób prywatnych, a Gmina nie miała z tym nic wspólnego. Stwierdził 

również, że radna pozwoliła sobie na coś co nie przystoi, ponieważ zarzuca Burmistrzowi, że 

ma w tym swój interes, co jest pomówieniem. Zauważył, że Artur Ludew nie ma w tym interesu, 

interes ma w tym Gmina, żeby powstał tam ten park handlowy, ponieważ przyniesie on rocznie 

około 80.000 zł wpływu z podatku do Gminy oraz utworzenie miejsc pracy. Jest to wspólny 

interes Gminy Szydłowiec, aby mieszkańcy jeśli powstanie tam jakaś mini galeria to nie musieli 

jeździć do miast ościennych na zakupy, ale aby mieli możliwość pracy oraz zakupów 

w Szydłowcu. Burmistrz poprosił radną, aby doczytała jeśli nie czytała lub nie zrozumiała, bo 
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jeszcze raz podkreślił, że to nie Gmina daje 300.000 zł inwestorowi, tylko 300.000 zł 

pozyskujemy od inwestora prywatnego na realizację inwestycji Gminnej.  

 

Radny Leszek Jakubowski odnosząc się do nieczynnej windy w budynku z powodu 

umieszczenia w niej jakiś przedmiotów zapytał kto administruje tym budynkiem oraz czy jest 

w stanie zapewnić porządek? Zauważył, że w przypadku wystąpienia sytuacji kryzysowej 

i potrzeby skorzystania z windy nikt do niej nie wejdzie, a taka sama sytuacja z barkiem 

możliwości skorzystania z windy miała miejsce w dniu wczorajszym.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew odpowiedział, że budynek jest zarządzany przez 

Szydłowieckie Centrum Kultury oraz że zwróci uwagę na przedstawiony przez radnego 

problem i poprosi aby odpowiednie służy się tym zajęły. Burmistrz stwierdził, że nie zna 

powodu zaistnienia takiej sytuacji.  

 

Radna Grażyna Rycerska stwierdziła, że Burmistrz zapomniał dopowiedzieć, że chodzi 

o budowę drogi 8KDD. Odnosząc się do wypowiedzi Burmistrza odnośnie korzyści dla Gminy 

zapytała, czy zastanowił się nad tym, że sklepiki już istniejące mogą upaść.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew oznajmił, że Gmina przygotowuje się do budowy drogi 

8KDD, ponieważ jest to droga w obszarze miasta, umiejscowiona w dobrej lokalizacji między 

główną ulicą miasta tj. ulicą Kościuszki, a drogą serwisową. Gmina powinna się rozwijać, 

inwestować w nową infrastrukturę. Burmistrzowi wiele razy zarzucano na forach 

internetowych insynuując, że Gmina dzieli działki lub inwestuje poza miastem, Burmistrz 

podkreślił z całą stanowczością, że Gmina nigdy nie inwestowała w żadne podziały działek 

oraz w tereny które mają zostać przeznaczone pod budowę jednorodzinną czy jakąkolwiek inną, 

ponieważ czynią to osoby prywatne posiadające tam teren. Jeśli osoba prywatna posiada 

działkę, którą chce podzielić to Gmina nie ma nic do tego, jedynie jeżeli sytuacja dotyczy terenu 

powyżej 2 hektarów to Gmina musi wszcząć procedurę środowiskową, podać to do publicznej 

wiadomości w postaci obwieszczenia, tak aby dochować wszelkich procedur. Zdaniem 

Burmistrza ta inwestycja w obrębie miasta będzie inwestycją pożądaną, ponieważ wielokrotnie 

słyszał, że w Szydłowcu brakuje np. Lidla, choć nie mówi, że tam akurat zostanie wybudowany 

Lidl. Obecność dużych marketów z pewnością jest uciążliwością dla właścicieli sklepów, ale 

tak naprawdę spowoduje to tylko zmniejszenie kolejek w już istniejących marketach, ponieważ 

małe sklepy mają swoich stałych klientów, których z pewnością nie stracą.  

 

Radna Grażyna Rycerska stwierdziła, że skoro Burmistrz bardzo chce inwestować i budować 

sklepy to radna prosi aby było to zrobione na zachodniej części miasta, bo tam ludzie proszą 

czy będzie jakiś sklep wybudowany czy nie. 

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew wyjaśnił, że to nie są inwestycje Burmistrza, Rady 

Miejskiej czy Gminy Szydłowiec i my nie mamy wpływu na to gdzie inwestor zakupi działki 

oraz wybierze optymalną lokalizację według siebie. To nie są inwestycje gminne dotyczące 

ustanowienia parków handlowych, co radna musi zrozumieć.  
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Radny Arkadiusz Sokołowski odnosząc się do wypowiedzi radnej Grażyny Rycerskiej 

zauważył, że radna najpierw zarzuciła Burmistrzowi, że wybuduje wielopowierzchniowy sklep 

przez co małe sklepiki upadną, po czym stwierdziła, żeby to zrobić na zachodniej stronie, bo 

tam się ludzie tego domagają. Radny poprosił, aby radna się zdecydowała.  

 

Radna Grażyna Rycerska odpowiedziała, że jest zdecydowana i jak sam Burmistrz 

powiedział On nie buduje, ale może przyjść inwestor ze swoją inicjatywą i wybudować. 

W związku z tym radna w imieniu swoim i mieszkańców poprosiła Burmistrza, aby zaprosił 

takiego inwestora na zachodnią część miasta, bo tam aż się prosi o powstanie sklepu 

spożywczego.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew poprosił, aby radna jeśli ma taką wolę to wskazała 

lokalizację i jeśli będzie taka wola Rady to zostanie ona ogłoszona w mediach z informacją, że 

w tej lokalizacji poszukujemy inwestora, który chciałby zainwestować w park handlowy czy 

sklep.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk poruszył kwestię modernizacji boisk Orlik na terenie gminy, 

ponieważ stan boisk zielonych jest bardzo zły. Poprosił, aby Gminny Koordynator Sportu 

sprawdził stan boiska przy ulicy Folwarcznej, ponieważ w okresie wakacyjnym było ono dużo 

używane przez mieszkańców, co radnego cieszy, ale niestety trawa uległa zniszczeniu. Koszty 

modernizacji będą o wiele większe niż podczas corocznej modernizacji, o którą radny prosił, 

co niestety nie zostało wykonane i są to kolejne konsekwencje finansowe dla Gminy. Kolejną 

poruszoną sprawą był temat oświaty, ponieważ radny jest zaniepokojony sytuacja nauczycieli 

i tym co ostatnio usłyszeli na temat pensum podczas wycieczek szkolnych. Wyjaśnił, że 

nauczyciele zostali postawieni w takiej sytuacji, że wyjeżdżając na wycieczki co najmniej 

trzydniowe nie będą wynagradzani za pracę w godzinach nocnych. Radny uważa, że kwestia 

finansowa nauczycieli jest dobrze znana i taki krok jest bardzo zły w kierunku nauczycieli. 

Przypomniał strajk nauczycielski w którym Państwo zabraliście pieniądze które mogły 

przysłużyć się kolejnym godzinom, w których nauczyciele mogli sprawować swoje zadania, 

a dziś zabieracie po raz kolejny pieniądze nauczycielom co jest bardzo złym krokiem.  

 

Zastępca Burmistrza Aneta Furmańska odniosła się do kwestii wynagradzania nauczycieli 

informując, że regulują to szczegółowo stosowne przepisy prawa oświatowego tj. Karta 

Nauczyciela, rozporządzenie Ministra Edukacji Narodowej o wysokości minimalnych stawek 

wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli. Poprosiła, aby te kwestie uzgadniać z pracodawcą, 

ponieważ pracodawcą nauczycieli jest Dyrektor szkoły i to z nim należy rozmawiać na temat 

wynagradzania nauczycieli. Zastępca Burmistrza jest przekonana że w każdej szkole jest 

również regulamin organizowania wycieczek szkolnych i te wszystkie dokumenty wspólnie 

mogą rozwiązać kwestię wynagradzania nauczycieli w trakcie wycieczek szkolnych.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk zgodził się z wypowiedzią Zastępcy Burmistrza odnośnie 

przepisów prawa regulujących to wszystko, jednak dodał że to Gmina ma prawo dokonywać 

zmian w dodatkach nauczycieli. Wiele gmin w Polsce stara się wynagrodzić tą trudną pracę 
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nauczycieli poprzez zwiększone dodatki, a my idziemy w inny kierunku bo właśnie w ten 

sposób zabieramy te dodatki. 

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew z całą stanowczością zaprzeczył, abyśmy zabierali środki 

dla nauczycieli. Nie pamięta, żeby Rada podejmowała jakąkolwiek uchwałę zabierającą środki 

dla nauczycieli, czegoś takiego nie było. Zdaniem Burmistrza jest wręcz przeciwnie 

i podnosimy dodatki funkcyjny, motywacyjny, za wychowawstwo, więc wręcz przeciwnie nie 

zabieramy nauczycielom, a podnosimy. Burmistrz wrócił jeszcze do tematu inwestycji 

odnośnie gazyfikowania gminy informując, że Gmina Szydłowiec ściśle współpracuje z Polską 

Spółką Gazownictwa czego efekty widać nie tylko na ulicy Narutowicza, ale również w innych 

częściach miasta i tak jak to było do tej pory zadeklarowaliśmy wszelką pomoc jaką możemy 

udzielić Polskiej Spółce Gazownictwa i będziemy robić wszystko, aby wspomóc ich 

w zgazyfikowaniu wszystkich dróg przylegających do ulicy Narutowicza. Obecnie Polska 

Spółka Gazownictwa powinna ogłosić i przeprowadzić przetarg, po którego rozstrzygnięciu 

dalsze tereny zostaną zgazyfikowane.  

 

Radny Maciej Kapturski wrócił do tematu wynagradzania nauczycieli i sprecyzował, że 

pieniądze nauczycielom nie zostały zabrane, tu po prostu nie zostały one zabezpieczone 

w budżecie szkół po to by gratyfikacje za pracę w nocy na wycieczkach były przewidziane 

w szkołach. Radny zaapelował do Rady Miejskiej i Burmistrza, aby w przyszłorocznym 

budżecie zabezpieczyć takie środki. Wyjaśnił jak wyglądała sytuacja pracy w godzinach 

nocnych na wycieczkach oraz wynagradzania za to nauczycieli.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk oznajmił, że już kilka lat temu poruszał ten temat i prosił, 

aby szkoły uregulowały tą sytuację oraz o podjęcie decyzji ile godzin miałoby być płatnych, to 

się zmieniało, ale nigdy nie było uregulowane. Radny stwierdził, że jest przekonany, że gdyby 

to dziś podsumować to nauczyciele stracili wiele pieniędzy z tego tytułu.  

 

Radny Maciej Kapturski zgodził się z przedmówcą, ponieważ pieniądze się należą, są 

zapisane w Karcie Nauczyciela i Kodeksie Pracy. Wyjaśnił, jak do tej pory odbywało się 

wynagradzanie i odbieranie dni wolnych za pracę w dni ustawowo wolne od pracy podczas 

wycieczek i obozów. Zdaniem radnego Rada Miejska powinna to sprecyzować, aby wszystko 

było zgodnie z prawem zrozumiałe i czytelne. 

 

Zastępca Burmistrza Aneta Furmańska kończąc dyskusję na temat wynagradzania 

nauczycieli stwierdziła, że wrzesień jest najlepszym czasem, ponieważ dyrektorzy pracują nad 

konstruowaniem swojego budżetu na przyszły rok i mogą zadbać o to i przewidzieć środki za 

prace dla nauczycieli w godzinach nocnych. Natomiast odnosząc się do kwestii pracy 

nauczycieli w dni wolne to rozporządzenie, które zostało już wcześniej przytoczone wskazuje, 

że jeśli nauczyciel nie dostanie dnia wolnego przysługują mu godziny ponadwymiarowe 

według swojego zaszeregowania. Z pozyskanych informacji wynika, że dyrektorzy 

zaproponowali nauczycielom, że takie dni wolne im oddadzą. Wyraziła nadzieję, że te kwestie 

zostaną uregulowane przez każdego dyrektora i że nauczyciele w kwestii wycieczek szkolnych 

będą jednolicie tarkowani w każdej szkole.  
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Ad 8. 

Na tym porządek LIV sesji został wyczerpany. 

 

Przewodnicząca obrad wypowiadając formułę „Wysoka Rado, zamykam LIV sesję Rady 

Miejskiej w Szydłowcu” zamknęła LIV sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 

Czas trwania sesji od godz. 1100do godz. 1215 

 

Rada podjęła uchwały: LIV/400/23, LIV/401/23, LIV/402/23.  

 

Głosowanie w głosowaniu jawnym odbyło się poprzez system do głosowania i transmisji 

DSSS. Operatorem systemu była Paulina Bednarczyk. 

 

Protokołowała: 

Paulina Bednarczyk 

 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej 

 

        Jadwiga Kopycka 

 


